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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  6 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 

Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 17/2014 
Caràcter: ordinari 
Data: 14 de juliol de 2014 
Horari: 19.00 h a 20:35 h 
Lloc: Centre Cívic de la Creu de Barberà 
 
 

Assistents 
 
Anna Carrasco Serrano, presidenta 
Antonia García Ecija, vocal del PSC 
Jesús Lafuente Gutiérrez, vocal del PSC 
Luis Rosal Martínez, vocal del PP 
Lucía Aparicio Herranz, vocal de l’AV d’Espronceda 
Josep Guàrdia Anglès, vocal de les entitats de gent gran 
Susana Ruiz Espinosa, vocal de les entitats esportives 
Alejandro Vallet Baena, vocal de les entitats juvenils 
Joan Gasull i Embid, vocal de les entitats juvenils 
Elisabeth Pineda García, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Francesc Feliu Rosell, cap de Recollida i Tractament de Residus Sòlids Urbans i Neteja Viària 
Núria Oliva Viles, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
Absents 
 
Conxita Membrives Gabaldá, vocal de l’AV de les Termes 
Moisés Morales Ruiz, vocal de les entitats educatives 
Mohamed Eddabouzi, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Gabriela Jiménez Alvarez, vocal de les entitats de comerciants 
José Luís González Jiménez, vocal dels centres d’ensenyament 
Sagrario Quiñones Ruiz, vocal dels centres d’atenció primària 
Raquel Alcaide Lozano, representant de CIU (5%) 
 
Excusen l’absència: 
 
Lluís Monge Presencia, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Roberto Abril Antón, vocal del PSC 
Victor Motos Martín, vocal del PSC 
Anna López Muñoz, vocal de l’AV de la Creu de Barberà 
Juan Egea Zaguirre, vocal de l’AV Campoamor 
Andrés Montávez Gómez, vocal de les entitats culturals 
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Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Presentació del projecte del Centre de Salut Mental de Sabadell. 
3. Inversions per la neteja i recollida de brossa. 
4. Ratificació o renovació del representant al Consell de Salut. 
5. Informació dels consells sectorials. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta, la Sra. Anna Carrasco, declara 
oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 
 

S’inicia la votació per conèixer si s’aprova l’esborrany de l’acta de la sessió anterior. 
L’acta de la sessió del ple del dia 26 de maig de 2014 s’aprova per unanimitat dels 
assistents en votació ordinària. 

 
 
2. Presentació del projecte del Centre de Salut Mental de Sabadell 
 

La Sra. Anna Carrasco informa que la ponent que havia de fer aquesta presentació no 
pot venir perquè li ha sorgit un compromís inexcusable, però s’ha ofert a fer-la més 
endavant.  
 
La Sra. Anna Carrasco proposa organitzar un consell de districte extraordinari per visitar 
les noves instal·lacions del Centre de Salut Mental de Sabadell, veure la presentació del 
projecte i conèixer la tasca de l’entitat. La visita es programarà pel mes de setembre i 
des del districte s’informarà prèviament a totes les entitats perquè puguin confirmar 
l’assistència. 

 
(19:15 Arriba el Sr. Joan Gasull) 

 
 
3. Inversions per la neteja i recollida de brossa 
 

La Sra. Anna Carrasco dóna la benvinguda al Sr. Francesc Feliu, cap de Recollida i 
Tractament de Residus Sòlids Urbans i Neteja Viària, que presentarà les noves 
inversions en neteja i recollida de brossa. La presentació es fa amb el suport d’un arxiu 
de PowerPoint que s’enviarà posteriorment via correu electrònic a tots els membres del 
consell. 
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El Sr. Francesc Feliu explica que tot i que la concessió de neteja correspon a l’any 
2012, es va decidir desplaçar la inversió al 2014 perquè s’esperava que entrés en 
funcionament la normativa EURO VI que obliga tots els vehicles d’alt tonatge a complir 
uns determinats requisits. 
 
L’estalvi en temps de recollida es calcula en sis segons menys respecte el sistema 
actual, tot i que pot semblar una quantitat petita cal considerar que a Sabadell hi ha 
aproximadament uns 6.000 contenidors i per tant, en el global és un estalvi 
considerable. 
 
(19:20 Arriba la Sra. Susana Ruiz) 
 
El Sr. Francesc Feliu mostra el tipus de vehicles adquirits i explica les seves 
funcionalitats principals: 
 

• 20 recol·lectors de càrrega lateral amb major velocitat de treball. 
• 10 escombradores petites i fàcilment transportables, de buidatge fàcil i d’una 

amplada d’un metre que permet netejar gairebé totes les voreres. 
• 12 mini-escombradores autopropulsades. 
• 2 escombradores que serviran per l’escombrat mixt, és a dir, per millorar la 

neteja d’aquells espais difícils d’escombrar manualment i mecànica. 
• 7 hidronetejadores dotades de carrossat, amb dipòsits de major capacitat i millor 

qualitat del rentat. Els capçals són intercanviables i permeten muntar una 
espargidora de sal o una pala llevaneus. Substituiran les actuals que tenen 
motor a l’aire lliure.  

• 70 unitats de carretons d’escombrat manual que disposen d’una tercera roda 
que facilita el maniobratge, incorporen fre en la roda davantera i tenen un 
disseny més ergonòmic que els actuals. 

 
Respecte a la inversió en contenidors, el Sr. Francesc Feliu destaca que els nous són 
de plàstic amb la part davantera fixa (tipus bústia) i amb la part posterior més gran, la 
qual cosa facilitarà el buidatge i una recollida més silenciosa que amb els contenidors 
actuals. La proposta de compra és de 5.701 contenidors amb la següent distribució: 

 
• 1.859 unitats de fracció resta 
• 1.061 unitats de paper/cartró  
• 936 unitats de fracció envasos 
• 915 unitats de fracció orgànica 
• 930 unitats de fracció vidre 

 
S’adquireixen també 459 contenidors de càrrega posterior que substituiran els actuals 
cubells.  

 
(19:25 Arriba el Sr. Juan López) 
 
La inversió inclou la compra d’una biotrituradora que facilitarà el desbrossat de solars i 
la retirada de restes de poda.  
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El Sr. Francesc Feliu destaca l’adquisició d’un vehicle que pot portar de tot, permetent 
cobrir els canvis de torn i/o atendre emergències. També ressalta que del total dels 117 
vehicles renovats un 25% aproximadament són elèctrics. 
 
El nou equipament està dotat de les següents prestacions tecnològiques: receptor GPS, 
mòdem GSM/GPRS i l’ordinador embarcat CE-507, que permeten un millor control 
efectiu del treball i l’optimització del servei. El Sr. Francesc Feliu explica que amb els 
sensors de radiofreqüència es poden computar els moviments del contenidor i es pot fer 
una mena d’inventari d’estat en temps real. 
 
El Sr. Francesc Feliu subratlla també la reducció de les emissions contaminants dels 
nous equips. 
 
El calendari d’implantació dels nous equips serà progressiu al llarg de l’últim 
quadrimestre de l’any. Es preveu que en el mes de setembre s’incorporin els carretons 
de neteja viària i els vehicles elèctrics i que a l’octubre s’hi afegeixin els vehicles de 
suport al punt blau. El tema més complex per la seva magnitud és el procés de canvi 
dels contenidors, es preveu que s’iniciï en el mes d’octubre o novembre i es calcula una 
durada aproximada de tres o quatre mesos. 
 
L’avaluació econòmica de la inversió és de 14.893.005,81€. 
 
Finalitzada la presentació del Sr. Francesc Feliu, la Sra. Anna Carrasco obre un torn de 
preguntes. 
 
La Sra. Lucía Aparicio pregunta si els contenidors s’han d’obrir amb palanca i exposa 
les dificultats que algunes persones grans tenen per aixecar la tapa dels actuals. 
 
El Sr. Francesc Feliu respon que amb el nou sistema només tindrà pedal el contenidor 
de fracció resta (rebuig) i serà més fàcil d’obrir, ja que estarà a l’eix central del 
contenidor i serà més petit que els actuals. 
 
El Sr. Joan Gasull recorda que cal posar èmfasi en l’ús de les tres R: reduir, reutilitzar i 
finalment reciclar. Afegeix que la inversió en neteja presentada és positiva però incideix 
en l’última fase i opina que l’Administració ha d’impulsar un canvi de sistema. Exposa 
que alguna cosa falla en el sistema actual si quan s’espatlla un aparell electrodomèstic 
resulta més econòmic comprar-ne un de nou que reparar l’antic. 
 
La Sra. Anna Carrasco recorda que en els últims anys, a causa de la crisi, s’han reduït 
algunes fraccions de rebuig i es reutilitza més. Afegeix que l’Administració actua en 
aquest àmbit i que entre altres, estudia fer un projecte que permeti la reutilització de 
grans aparells. 
 
El Sr. Joan Gasull considera que es podrien fer accions conjuntes per exemple impulsar 
un curs de reparació d’electrodomèstics petits al Vapor Llonch. 
 
La Sra. Anna Carrasco informa que ja s’estan duen a terme noves formes 
d’aprofitament dels recursos que excedeixen de l’àmbit familiar típic i posa com exemple 
el mercat d’intercanvi que tindrà lloc el 18 de juliol a la plaça de les Termes. 
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El Sr. Francesc Feliu respon al Sr. Joan Gasull que té raó, però que es dirigeix a la part 
alta de la piràmide (poc volum), tot i que aquest sigui el camí, les passes que es fan en 
aquest sentit són menys visibles. Afegeix que també cal considerar els marcs normatius, 
ja que hi ha temes que no estan previstos. 
 
El Sr. Francesc Feliu exposa l’exemple del canvi dels contenidors d’oli i la seva bona 
acollida. Amb els sistema anterior, els contenidors estaven dins dels centres cívics, amb 
les corresponents limitacions horàries i, a més, calia bolcar el líquid dins el contenidor. 
Amb el sistema actual, s’han posat uns contenidors nous al carrer on es llença 
directament el recipient tapat. El Sr. Francesc Feliu destaca que només en dos mesos 
s’ha recollit un 60% més d’oli que en el mateix període de l’any anterior. 
 
El Sr. Joan Gasull pregunta si els contenidors vells es donen a algun país del tercer 
món. 
 
El Sr. Francesc Feliu respon que en principi no i que no està previst el cost del 
transport. Matisa que la formula no està triada encara, però que en l’estadi tècnic es 
pretén la reutilització sempre que sigui possible (reparar per vendre) i quan no sigui 
possible vendre’ls com a ferralla. 
 
El Sr. Alex Vallet suggereix que igual que es fa amb el programa Ciutat i Escola que es 
visiten les plantes de reciclatge s’hauria d’incidir i/o ampliar més aquest tipus d’activitats. 
 
El Sr. Francesc Feliu respon que hi ha programades 12 activitats en aquest àmbit i que 
és cada escola qui tria l’activitat que vol fer. 
 
El Sr. Alex Vallet considera que seria interessant treballar-ho per conscienciar en l’àmbit 
de l’educació. 
 
El Sr. Joan Gasull informa que una de les activitats típiques que fan els alumnes de 
cinquè de primària és la visita del punt blau. 
 
El Sr. Francesc Feliu informa que cada setmana s’emplenen dos autocars que visiten el 
punt blau. 
 
La Sra. Anna Carrasco proposa organitzar una visita amb la resta de Consells del 
Districte de cara al proper curs per visitar les plantes de tractament de residus de Can 
Barba (Terrassa) o el CTR (Vacarisses). 
 
La Sra. Encarnació Circuns, del públic assistent, pregunta, en relació amb la compra de 
pales de neu a què s’ha fet referència en la presentació, si anteriorment n’hi havia. 
 
El Sr. Francesc Feliu matisa que no s’han comprat màquines llevaneus, sinó que s’ha 
adquirit un material que ben conservat pot ajudar a atendre emergències en cas de 
nevada. 
 
En no haver-hi més preguntes, la Sra. Anna Carrasco agraeix l’assistència del Sr. 
Francesc Feliu i dóna pas al següent punt de l’ordre del dia. 
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(19:50 Marxa el Sr. Francesc Feliu) 
 

 
4. Ratificació o renovació del representant al Consell de Salut 
 

La Sra. Anna Carrasco recorda que encara que no hi ha representant al Consell de 
Salut i demana que si algú està interessat ho comuniqui al districte. 
 
 

5. Informació dels consells sectorials 
 

La Sra. Susana Ruiz informa que ha tingut lloc el Consell d’Esports i exposa els temes 
tractats: 
 

• Finalitzar la instal·lació de gespa artificial als camps de futbol municipals. 
• Pendent de negociació el tema del pressupost de la Plana del Pintor (Can 

Deu). 
• S’arreglarà la cobertura del Pavelló de Gràcia que estava en molt mal estat. 
• Bona valoració de les dades de les piscines de l’any anterior, essent la piscina 

de Campoamor segona després de la Bassa. 
• Bona valoració del canvi en les actuacions de la Festa de l’Esport ja que es 

recupera el sentit original de la festa. 
• Canvi en el premi de promoció a l’esport per les entitats, facilitant l’accés a les 

entitats més petites i establint un sistema de competició més equitatiu. 
• Canvi en el recorregut de la cursa de la festa major, establint l’entrada i la 

sortida al Pavelló de Sol i Padrís, ja que es considera que l’espai és més adient 
que l’anterior. 

• Recuperació de l’activitat del basquet al carrer per la Festa Major, que s’havia 
perdut en els últims anys. 

• Es segueix treballant en el llibre blanc de l’esport que té per finalitat reflectir 
l’estat de l’esport a la ciutat. 

• S’està coordinant amb Salut el tema de desfibril·ladors en els equipaments. 
 
La Sra. Anna Carrasco pregunta si hi ha alguna pregunta o observació al respecte. 
 
El Sr. Joan Gasull pregunta per què quan els casals van a les piscines, el grup de nens 
pot accedir amb un abonament i els monitors han de pagar l’entrada normal. 
 
La Sra. Elisabeth Pineda respon que és un tema de normativa ja que així està 
contemplat en el reglament. 
 
El Sr. Joan Gasull manifesta la contradicció entre el pagament com un usuari normal 
mentre el mateix reglament estableix una actuació diferenciada pel fet de ser monitor. 
Afegeix que la setmana anterior la piscina tenia l’aforament ple i van anar a Barberà, on 
curiosament, pel fet de ser monitors, no els van fer pagar entrada. 
 
La Sra. Susana Ruiz recorda que li poden traslladar temes des del Consell del Districte 
per remetre’ls al Consell d’esports. 
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La Sra. Encarnació Circuns informa que un veí ha fet un llibre de recull històric dels 
petits equips de futbol del barri. 

 
 
6. Comunicacions 

 
• La Sra. Anna Carrasco informa que totes les preguntes del consell anterior estan 

contestades excepte la consulta sobre el tema dels nínxols que va formular la 
Sra. Encarnació Circuns, de la qual encara no hi ha retorn. 

• S’informa del tall en el carrer de Fontanella, entre el carrer de Feijoo i el carrer 
d’Espronceda per obres. 

• S’informa que el dia 18 de juliol hi ha una exposició a la plaça de les Termes a 
partir de les 17 h. 

• S’informa que la festa major de Sabadell es celebrarà els dies 5, 6, 7 i 8 de 
setembre, que s’acaba de presentar el programa i que quan es disposi d’aquest 
en format digital s’enviarà a les associacions. 

 
 
7. Torn obert de paraules 
 

La Sra. Anna Carrasco obre el torn de paraules. 
 
Pren la paraula la Sra. Encarnació Circuns i demana quan es començaran a pintar i a 
arreglar els carrers. 
 
La Sra. Anna Carrasco respon que des del districte s’han preparat diversos dossiers de 
voreres, calçades i pals de la llum i s’han traslladat als departaments corresponents. 
Afegeix que es van fent reparacions de caràcter urgent i que tot i així el servei està 
col·lapsat. 
 
La Sra. Lucia Aparicio es queixa de l’estat dels nous gronxadors infantils d’Espronceda. 
 
La Sra. Elisabeth Pineda respon que per temes de normativa no estaven ben col·locats i 
estan modificant l’orientació. 
 
El Sr. Diego Granero, del públic assistent, respecte el tema de l’arranjament dels 
carrers, explica que ja fa més d’un any que es va demanar el repintat del Carrer de 
Goya i no s’ha fet. 
 
La Sra. Anna Carrasco explica que al carrer de Goya s’han fet diverses actuacions: 
repintat d’un pas de zebra, instal·lació d’un stop i senyalització en calçada, pintat 
d’aparcament de motos i plaça de minusvàlids i afegeix que el Departament de Mobilitat 
no va considerar necessari el repintant de la resta de senyalització. 
 
La Sra. Encarnació Circuns reitera la queixa dels veïns del carrer de Vázquez de Mella 
perquè hi ha un tub d’un habitatge que desguassa al carrer. 
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La Sra. Elisabeth Pineda explica que en aquest cas s’han fet ja tres requeriments, però 
que es tracta d’una casa ocupada i l’Ajuntament no pot intervenir fins que hi hagi una 
resolució judicial. 
 
La Sra. Anna Carrasco explica que el tema de les ocupacions és molt complex i que 
l’actuació de l’Ajuntament es molt limitada, que es mirarà si es pot fer alguna cosa més 
però que no és un tema fàcil. 
 
La Sra. Anna Carrasco afegeix que el barri d’Espronceda té una mena de protocol 
d’actuació des de l’Associació de veïns per tal de regular el tema de les ocupacions. 
 
El Sr. Diego Granero comenta que els mossos li han traslladat que, en cas d’ocupació 
d’un habitatge, les primeres 24 hores són crucials i poden ser expulsats. 
 

La Sra. Elisabeth Pineda matisa que això és així sempre que no hi hagi menors. 
 

La Sra. Susana Ruiz pregunta si la seva entitat pot demanar tenir un local públic. 
 

La Sra. Anna Carrasco li pregunta si la seva entitat no pot assumir un lloguer amb les 
quotes dels socis. 
 

La Sra. Susana Ruiz respon que no. 
 

La Sra. Anna Carrasco li respon que en aquest cas, entri una instància fent la sol·licitud, 
s’estudiarà si hi ha disponibilitat de locals o espais que no requereixin inversió i/o 
possibilitats de compartir espai amb una altra entitat. Afegeix que en qualsevol cas les 
despeses de l’establiment sempre van a càrrec de l’entitat. 
 
El Sr. Juan López, del públic assistent, pregunta la data concreta de retirada de pals de 
la llum i d’arranjament dels sots de l’avinguda de Barberà. 
 
La Sra. Anna Carrasco respon que intentarà demanar una resposta més concreta dels 
departaments corresponents. 
 
El Sr. Juan López reitera que vol una data concreta d’execució, comenta que si no es 
veuen accions concretes començaran a fer actuacions des de l’associació de veïns, 
estant preparant un reportatge fotogràfic i afegeix que potser els pals comencin a caure. 
 
La Sra. Encarnació Circuns pregunta la periodicitat de la neteja dels pipicans. 
 

La Sra. Anna Carrasco respon que ho preguntarà i li farà retorn. 
 
 

Finalitzades les intervencions la presidenta, la Sra. Anna Carrasco, recorda que s’enviarà la 
convocatòria pel proper consell extraordinari quan es concreti la data, desitja bones vacances 
a tots els assistents al consell i aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc 
aquesta acta. 
 
La secretària delegada    Vist i plau 

La presidenta 


